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国 际 电 信 联 盟
电信标准化局
	



2006年1月30日，日内瓦
	文号：

电话：
传真
	电信标准化局第64号通函
COM 2/RH

+41 22 730 5887
+41 22 730 5853
	-
致国际电联会员国主管部门

	电子
邮件：
	tsbsg2@itu.int 
	抄送:

-
致ITU-T部门成员；
-
致ITU-T部门准成员；
-
ITU-T第2研究组正副主席；
-
电信发展局主任；
-
无线电通信局主任



	事由：
	关于境外使用E.212移动国家代码（MCC）和移动网络代号（MNC）的报告


	行动：
	最迟在2006年4月7日前交回征询表


尊敬的先生/女士，
1 本函是继第2研究组2005年12月6至15日日内瓦会议关于目前境外使用某些移动国家代码（MCC）和移动网络代码（MNC）资源的讨论之后发出的。ITU-T E.212号建议书--移动终端和移动用户国际识别计划--中给出了MCC和MNC的定义。
2
根据E.212号建议书，E.212资源的分配、结构及其使用是由ITU-T的一系列建议书，即，E.212和E.190规定的。但是，有些移动运营商却愿意使用另一国的、而非其网络所在国的MCC+MNC，使这类资源在被识别会员国地理区域以外的国家和区域得到使用，这一问题引起了第2研究组的注意。

这类使用被称为“境外”使用。

境外使用MCC和MNC的定义：分配给某国（A）的网络运营商或服务提供商的MCC+MNC通过在另一国（B）设立的基站而在该国（B）被使用。这一情况不涉及用户在某一国接收另一国基站的服务，也不涉及漫游问题。附件1举例说明了境外使用的情况。
3
2005年12月6至15日会议关于Q.1/2课题进展报告（85号临时文件，修订1（WP1/2））的3.6段“跨境使用”标题下对最近关于这一问题的讨论进行了概述。请注意，现要求就79号临时文件修订3（WP1/2）概述的问题向第2研究组提交文稿。
4
根据2004年世界电信标准化全会（WTSA-04）第20号决议，电信标准化局主任负责管理国际号码资源。在此，电信标准化局代表第2研究组寻求关于目前境外使用MCC+MNC做法的某些问题的答复。这些问题见附件2。
5
我们鼓励任何具有相关信息的组织回答附件2中的问题。我们也请各主管部门回答这些问题，并且/或者将这些问题转交给合适的运营商和服务提供商。在处理所收到的答复时，我们将予以保密（见以下第6段）。

最迟请于2006年4月7日前将答复交到电信标准化局。
6
我们对所提供的上述信息予以保密。即，电信标准化局收集资料，并向第2研究组提供一个摘要，不列出提供资料的国家、区域、运营商、服务提供商、联系人的名称和联系方式：第2研究组看到的只是标注为1、2等编号的国家或地区。
7
我希望强调，这一征询表很重要。这将有利于我们全面完整地了解会员国有关境外使用E.212号码资源的情况，并加以收集和研究。因此，我仰赖各位的鼎力合作，确保对问题的答复尽可能全面，并按规定日期交与我。
顺致敬意！

赵厚麟
电信标准化局主任
附件：2份
ANNEX 1
(to TSB Circular 64)
Examples which may constitute extra-territorial use of E.212 MCC+MNC codes


Note: the contents of the column “Used MCC-MNC and operator name” was prepared  by SG2; in some cases it differs from the information supplied on a voluntary basis by Administrations and published in the Annex to ITU Operational Bulletin No. 837 – 1.VI.2005; the differences may be due to lags in the notification to TSB by Administrations.
	
	Assigned
MCC
	Used MCC-MNC and
operator name
	Notes

	Anguilla
	365
	365-84 C&W
338-05 Digicel
plus St Martin carriers
	Used MCC 338 = Jamaica

	Aruba
	363
	363-01 Setar
338-05 Digicel
	Used MCC 338 = Jamaica

	Antigua & Barbuda
	344
	344-92 C&W
344-03 APUA
310-38 Digicel
	Used MCC 310 = USA

	Barbados
	342
	342-60 C&W
342-82 Sunbeach
310-38 Cingular
338-05 Digicel
	Used MCC 338 = Jamaica

	Bermuda
	350
	350-02 BTC Mobility
310-38 Digicel
	Used MCC 310 = USA

	Cayman Islands
	346
	346-14 C&W
310-38 Cingular
338-05 Digicel
	Used MCC 310 = USA
Used MCC 338 = Jamaica

	Dominica
	366
	366-11 C&W
310-38 Digicel
270-01 Orange
	Used MCC 370 = Dominican Republic; Orange (MCC+MNC 370-01) has been directed by ARCEP (France) to change to MCC 366
Used MCC 310 = USA

	Grenada
	352
	352-11 C&W
310-38 Cingular
338-05 Digicel
	Used MCC 310 = USA
Used MCC 338 = Jamaica

	St Kitts & Nevis
	356
	356-11 C&W
310-38 Digicel
362-91 Cariaglobe (UTS)
	Used MCC 310 = USA
Used MCC 362 = Netherlands Antilles

	St Lucia
	358
	358-11 C&W
310-38 Cingular
338-05 Digicel
	Used MCC 310 = USA
Used MCC 338 = Jamaica

	St Vincent
	360
	360-11 C&W
310-38 Cingular
338-05 Digicel
	Used MCC 310 = USA
Used MCC 338 = Jamaica

	Monaco
	212
	208-01 Orange
208-10 SFR
	Used MCC 208 = France

	San Marino
	292
	222-01 TIM
222-10 Vodafone
222-88 Wind
	Used MCC 222 = Italy

	Vatican City
	225
	222-01 TIM
222-10 Vodafone
222-88 Wind
	Used MCC 222 = Italy


annex 2
(to TSB Circular 64)

Questionnaire on reporting on extra-territorial use of E.212 MCC+MNC codes
Please return this questionnaire with the remark ‘Confidential’, duly completed, to the following address before 7 April 2006:

Telecommunication Standardization Bureau/ITU
Place des Nations
CH-1211 Geneva 20 (Switzerland)
Fax: +41 22 730 5853
E-mail: tsbsg2@itu.int 

Reply to the questionnaire on reporting on extra-territorial use of E.212 MCC+MNC codes
Name of your Administration or Organization: 


E.212 MCC code (and MNC if operator): 


Country:


Contact person:


Tel: ............................................................. Fax: 


Email: 



Note: The information provided above will be treated confidentially. That is, the TSB will collect the information and provide a summary to SG2 without identifying the country or geographic area or operator or service provider or contact information provided which is the source of the information: SG2 will only see countries or geographic areas identified as 1, 2, etc
Instructions:  Please fill out the following questions either on this survey or in a separate document to the best of your knowledge. 

1) Do you have any additional information concerning the examples given in Annex 1 of TSB Circular 64?
· No

· Yes.  If Yes, please specify: 


2) Are you aware of any examples of extra-territorial use of MCC+MNCs in addition to those given in Annex 1 of TSB Circular 64?
· No

· Yes.  If Yes, please specify: 


3) Do you know why some operators or service providers have chosen to implement extra-territorial use of MCC+MNC?
· Cost savings in the implementation of some mobile networks,

· Impact on roaming situations

· Size of population or territory

· Other, please specify: 


· Don’t know

4) In cases you are aware of, has the extra-territorial use of an MCC+MNC been approved by all national administrations concerned?
· Only “Exporting” administration (country A in 2 of TSB Circular 64)

· Only “Importing” administration (country B in 2 of TSB Circular 64) 

· Both administrations

· Neither administration. If so, please provide further information:

5) Are you aware of any plans for an extra-territorial use of an MCC+MNC in the future? 
· No

· Yes. If Yes, please provide further detail: 


6) Please provide any further information that you would consider appropriate.  Please use the space below or attach additional sheets.
________________
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